
Grammatik

  Personalpronomen Osobné zámená

ich du er es sie wir ihr sie

ja ty on ono ona my vy oni, ony

  Verben Slovesá

spielen* heißen klettern sein

ich spiele heiße klettere bin

du spielst heißt kletterst bist

er/es/sie
spielt heißt klettert ist

wir spielen heißen klettern sind

ihr spielt heißt klettert seid

sie spielen heißen klettern sind

* takisto: kommen, wohnen, singen, machen, schwimmen

  Nomen und bestimmte Artikel im Nominativ 
Podstatné mená a určité členy v nominatíve

singulár

mužský rod stredný rod ženský rod

der Sessel das Surfbrett die Lampe

  Demonstrativpronomen das 
Ukazovacie zámeno das

  Wortfolge Slovosled

1. miesto 2. miesto

oznamovacia veta  Ich       spiele  gern  Fußball. 

doplňovacia otázka  Was  machst  du  gern? 

zisťovacia otázka  Spielst  du  gern  Fußball? 

Pri  časovaní slovies musíš 
v nemčine vždy použiť 
osobné zámeno, čiže 
ich spiele,  du spielst…

Napíš si  podstatné mená 
farebne, tak si  ľahšie 
zapamätáš ich rod.

To je ako v slovenčine:
Das ist… = To je…
Das sind… = To sú…

V oznamovacej vete je 
sloveso vždy na druhom 
mieste.  Otázku začínaš 
slovesom ako v slovenčine, 
pred ním môže byť už len 
opytovacie zámeno na w- .

das Surfbrett die Lampe

der Sessel

Das ist Laura.

Das sind Laura und Anna.

Potrebuješ 
poradiť?
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Auf einen Blick



Už dokážem... 

pozdraviť: Hallo! / Hi! / Guten Tag.

rozlúčiť sa: Tschüss! / Na, dann bis bald.

vyjadriť svoj názor:

Der Junge ist süß. 

Der Sessel ist cool / super / 

toll / blöd / interessant.

niekoho predstaviť:
� Wer ist der Junge / das Mädchen? 
� Das ist ... 

Das ist … Er/Sie ist 12. Er/Sie klettert / 

spielt / … gern … 

Das sind … und … Sie sind Freunde.

spýtať sa niekoho, ako sa volá, a predstaviť sa:
� Wie heißt du? / Wer bist du? 
� Ich heiße ... / Ich bin ...

povedať, odkiaľ som:
� Woher kommst du? � Ich komme aus ... 

povedať, kde bývam: 
� Wo wohnst du? � Ich wohne in … 

povedať, kde je nejaké mesto: 
� Wo ist Wien? � Wien ist in Österreich.

povedať, čo robím:

Ich spiele Tennis.

povedať, čo robím rád/rada či nerád/nerada:
� Was machst du gern?
� Ich spiele / klettere / … gern.

� 

niečo navrhnúť, návrh prijať alebo odmietnuť:
� Was macht ihr heute? Spielen wir …?  

� 

povedať, ako trávim čas s kamarátmi:

Wir spielen zusammen Volleyball.

spýtať sa niekoho, ako sa má:

Wie geht es dir?

povedať, že niečo neviem:
� Wo ist Graz? � Ich weiß nicht.

 Ich auch.

 Ich nicht.

 Ja, gern.

 Nein, keine Lust.

  Negation mit nicht Zápor s nicht

Wohnt Laura in Berlin?

Nein, sie wohnt nicht in Berlin.

Nie, (ona) nebýva v Nemecku.

Spielt ihr Tennis?

Nein, wir spielen nicht Tennis. 

Nie, (my) nehráme tenis.

  Präpositionen Predložky

Städte und Länder Mestá a krajiny

Woher kommst du? – Aus Rostock.

Wo wohnst du? – In München.

Wo ist Prag / Berlin / Wien / Vaduz?

In Tschechien / Deutschland / 

Österreich / Liechtenstein.

Wo ist Bern / Bratislava?  In der Schweiz. / In der Slowakei.
   Vo Švajčiarsku. / Na Slovensku.

!

Nico ist            süß.

Ich komme aus 

Rostock. Ich wohne 

in München.

Rostock

München

V nemčine je nicht 
samostatné slovíčko 
a stoj í  za slovesom.

Slová Švajčiarsko (die S chweiz) 
a Slovensko (die Slowakei) 
sú v nemčine ženského rodu 
a používajú sa s určitým 
členom.
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